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 ویدئوی تاریخ گذشته بایدن دردسرساز شد

  آمریکا با دست پس می زند 
با  پا  پیش می کشد

 پرایس: ایران   فرصت بازگشت به برجام را 
از دست داد

 یک ویدئو از جو بایدن منتشر شد که در پاسخ به 
سوال فردی که از او می  خواهد برجام را مرده اعلام 
کند، جواب منفی می  دهد و می  گوید: »مُرده اما 
نمی  توانیم اعلام کنیم. دلایل زیادی دارد، داستانش 
طولانی است.« این ویدئو که ظاهرا حدود ۵۰ روز 
قبل گرفته شده همزمان با انتشار توئیت رابرت 
مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران درباره پایان 
مذاکرات منتشر شد. این در حالی است که بعدازظهر 
سه شنبه وزیر خارجه کشورمان در اردن با جوزپ 
بورل، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا دیدار 
داشته و مذاکرات مثبتی را در زمینه برجام با یکدیگر 
داشته  اند. برخی تحلیلگران معتقدند انتشار چنین 
مطالبی در شرایطی که طرف  های اصلی مذاکرات 
خبری از توقف یا مرگ برجام نمی  دهند برای تاثیر 
در شرایط داخلی ایران به  خصوص بازار ارز و دلار 
است. پایگاه خبری اکسیوس در خبری تایید کرد که 
این ویدئو متعلق به حاشیه گردهمایی انتخاباتی در 
چهارم نوامبر است. بنابر گزارش یورونیوز، جان کربی 
روز سه  شنبه در پاسخ به سوال خبرنگاران در مورد 
این ویدئو بیان داشت: اظهارات رئیس  جمهور کاملا 
با آنچه ما در مورد برجام می  گوییم، مبنی بر این  که 
در حال حاضر اولویت ما نیست، مطابقت دارد. وی با 
پرهیز از به کاربردن همان عبارت نهایی که بایدن بیان 
کرد، اظهارداشت: ما انتظار نداریم در آینده نزدیک 
توافقی اتفاق بیفتد. سخنگوی شورای امنیت ملی 
آمریکا افزود: در حال حاضر هیچ پیشرفتی در رابطه 
با توافق ایران در حال وقوع نیست. پیشرفتی در آینده 
نزدیک را پیش  بینی نمی  کنیم. این تمرکز ما نیست. 
کربی همچنین تصریح کرد: تا آنجا که من می  دانم، 
هیچ  کس صحت »ویدئو« را زیرسوال نمی  برد. فکر 
نمی  کنم در مورد آن تحقیق کنیم. »ند پرایس«، 
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوالی درمورد 
اظهارات بایدن مبنی بر اینکه، برجام مرده است، 
اظهارداشت: مطمئنا ایرانی  ها فرصت بازگشت سریع 
به پایبندی متقابل به برجام را از دست دادند. آنها این 
فرصت را اخیرا در سپتامبر هم از بین بردند، زمانی که 
ما فکر می  کردیم در آستانه توافق هستیم. پرایس 
تصریح کرد: آنچه زنده است تعهد رئیس  جمهور 
است که ایران هرگز سلاح هسته  ای در اختیار 
نداشته باشد. ما همچنان بر این باوریم که دیپلماسی 
نشان دهنده موثرترین و پایدارترین راه برای دستیابی 
به این هدف است و برای اطمینان از اینکه ایران قابل 
راستی آزمایی و دائمی باشد. وی افزود: در عین حال، 
ما یک مجموعه ابزار گسترده داریم، هیچ گزینه  ای 
را نیز از  روی میز حذف نکرده  ایم. وی در پاسخ به 
سوال دیگری درمورد اظهارات بایدن مبنی بر اینکه 
برجام مرده است، افزود: کاملا فرضی است. حتی 
آکادمیک هم نیست، چون ایرانی  ها نشان دادند که 
برای بازگشت متقابل به پایبندی به برجام آماده 
نیستند. آنها، اخیرا در سپتامبر، فرصت بازگشت 

سریع به پایبندی متقابل به برجام را از بین بردند. 
  هشدار اولیانوف نسبت به امتناع آمریکا از 

ادامه مذاکرات برجامی
  میخائیل اولیانوف، نماینده دائم روسیه نزد 
سازمان  های بین  المللی در وین چهارشنبه در یک 
کنفرانس خبری به اظهارات اخیر مقامات آمریکایی 
مبنی بر اینکه برجام در دستور کار این کشور نیست 
و در حال حاضر در اولویت برنامه  های دولت قرار 
ندارد، واکنش نشان داد. وی گفت: باتوجه به امتناع 
ایالات متحده از ادامه مذاکرات بر سر احیای برنامه 
جامع اقدام مشترک )برجام( خطر تشدید اوضاع 
افزایش می  یابد. اولیانوف در ادامه این رویکرد آمریکا 
را غیرمسئولانه توصیف و تصریح کرد: اگر مذاکرات 
به شکلی مثبت تکمیل نشود در آن صورت خطر 
تشدید اوضاع به میزان قابل توجهی افزایش خواهد 
یافت که می  تواند منجر به بروز یک فاجعه شود. این 
دیپلمات روس همچنین در واکنش به ویدئوی جو 
بایدن رئیس  جمهور   آمریکا که در آن تایید می  کند 
برجام مرده است، توئیتی منتشر کرد و نوشت: اگر 
این درست باشد، بسیاری از طرف  ها ممکن است 
دچار مشکل شوند - ایران، آمریکا، اسرائیل، امنیت 
اشاعه  بین  المللی و همچنین عدم  و  منطقه  ای 
هسته  ای. برجام ضروری است، درحالی  که بایدن در 
ویدئویی که به تازگی منتشر شده، مذاکرات ایران را 

مرده اعلام می  کند.
  بورل چه گفت؟

   در حالی بایدن از پایان برجام خبر می  دهد که 
»جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا 
در توییتی نوشت: »توافق کردیم که باید ارتباطات را 
باز نگه داریم و برجام را براساس مذاکرات وین احیا 
کنیم.« امیرعبداللهیان، ضمن اعلام آمادگی جمهوری 
اسلامی ایران برای جمع بندی مذاکرات وین براساس 
پیش نویس بسته مذاکراتی که نتیجه ماه ها مذاکرات 
سخت و فشرده است، به طرف  های مقابل توصیه  کرد 
با پرهیز از سیاسی کاری و با اتخاذ رویکردی سازنده و 
واقع بینانه، تصمیمات سیاسی لازم را برای اعلام توافق 
بگیرند.  امیرعبداللهیان در باره دیدارش با جوزف بورل، 
رئیس سیاست خارجی اروپا گفت: در این جلسه درباره 
همه این مسائل صحبت شد و تاکید کردیم که اگر 
ادعای آمریکایی ها برای پیگیری دیپلماتیک درست 
باشد نمی توانند به شیوه ای دیگر در رسانه ها به دنبال 
امتیازگیری باشند.وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: 
برداشت ما این است که طرف های مختلف در حال 
بازگشت به واقع بینی هستند و ما نیز اعلام کردیم 
چنانچه خطوط قرمز ما رعایت شود، آمادگی داریم 

گام های نهایی رسیدن به توافق را برداریم.

گــــزارش

نگــــره
 حقیقت پور: به وقتش نشان 
انقلابی بودن را نشان می دهیم

  دعوت میانه روها 
به حذف تندروها

 آرمان ملی:  این روزها اصلاح طلبان 
در سکوت به سر می برند و اصولگرایان 
میانه رو وظیفه خود می دانند تا مانع 
منصور  شوند.  کشور  در  تندروی 
حقیقت پور، نماینده ادوار مجلس از 
جمله آنهاست  که می گوید: این گروه 
آنچه خودشان قبول دارند را ملاک 
قرار می دهند و این اصلا نباید نظر 
این  شود.  تلقی  اسلامی  جمهوری 
گروه همان هایی هستند که داخل 
سفارت عربستان شدند، در قم به علی 
لاریجانی حمله ور شدند و در سالگرد 
امام)ره(، به حسن آقای خمینی پیش 
چشم مهمانان خارجی اهانت کردند. 
حتی می توان گفت، در دولت روحانی 
برجام آماده امضاء بود، اما تندروها 
مانع شدند. وی در ادامه افزود: عده ای 
نمی گذارند، جمهوری اسلامی با دنیا 
رابطه ای عزتمندانه داشته باشد. بله، 
من هم قبول دارم انگلیس در طول 
تاریخ خیانت های زیادی داشته است، 
اما اگر مصلحت این باشد با انگلیسی ها 
رابطه داشته باشیم، هیچ اشکالی ندارد. 
اما تندروها ایران را روزبه روز تنهاتر 
می کنند که این بسیار نگران کننده 
است. اگر مردم گرفتارند، به خاطر این 
است که با دنیا در حالت قطع رابطه 
هستیم. ما باید به جز اسرائیل، با همه 
جهان رابطه بگیریم تا بلکه مردم را از 
گرفتاری خلاص کنیم. او در پاسخ به 
اینکه چرا عزمی برای کنترل تندروها 
این مساله ای  نیست، تصریح کرد: 
است که شاید نتوانیم »باز«ش کنیم! 
به هرحال باید یک معذورهایی را در 
رفتارهای مان لحاظ کنیم. مساله این 
است، افراطیون اظهارات تندی می کنند 
و مثلا درباره حجاب الفاظ نامناسبی به 
زنان منتسب می کنند، در حالیکه مقام 
معظم رهبری که فصل الخطاب هستند، 
کلمه ای نادرست درباره هیچکس به 
کار نبرده اند. اساسا باید گفت، تندروها 
را باید با ترویج عقلانیت و واقع بینی 
بی خاصیت کنیم تا نتوانند تاثیرگذاری 
منفی را ادامه بدهند. وی توضیح داد: 
عده ای از نظام حکمرانی توقع دارند، 
حذف تندروها را جدی بگیرد. شاید 
ذائقه برخی با رفتار تندروها یکی 
است . رأی آوردن در انتخابات ۱۴۰۰ 
و ۹۸ نمی تواند ملاک صحیحی برای 
شایستگی باشد. چرا که آن دو انتخابات 
با کمترین میزان مشارکت دوره چهل 
و چند ساله نظام برگزار شد. منصور 
حقیقت پور در پایان گفت: در این 
روزهایی که شرایط حساسی داریم، 
عده ای تندرو که در مجلس هستند، هم 
حرف های ضرررسان می زنند و هم ادعا 
می کنند، مجلس انقلابی روی کار است. 
ان شاءا... به وقتش نشان خواهیم داد، 

انقلابی بودن باید چطور باشد.
 میانه روها کنار گذاشته نشوند

 پیش از او هم یک فعال سیاسی 
اصولگرا گفت: سال ۹۶ یک بررسی 
میدانی کردیم و سه واژه پرتکرار در 
زبان مسئولان و رسانه های داخلی و 
حاکمیتی را استخراج کردیم. این سه 
واژه عبارت بودند از: فساد، ناکارآمدی 
و اینکه مسئولان گوش شان سنگین 
است و حرف های مردم را نمی شنوند. 
در آن زمان بعد از تحقیقات میدانی 
به مقام معظم رهبری نامه ای نوشتم 
که این سه واژه بسیار تکرار می شود 
و وجود دارد. محمدرضا باهنر افزود: 
سال دیگر انتخابات مجلس شورای 
اسلامی است. در انتخابات پیش رو 
باید فضا بازتر باشد. شورای نگهبان 
را  عده  یک  نکرده  خدایی  نباید 
همین طوری و به علت اینکه تعدادشان 
زیاد است، حذف کنند. گرایش های 
مختلف کشور )اصلاح طلب، اصولگرا، 
معتدل( باید حضور داشته باشند و 
ما باید گرایش های اصلاح طلبان را از 
فتنه گر و آشوبگر جدا کنیم. شورای 
نگهبان و مراکزی که با شورای نگهبان 
کار می کنند باید فضا را بازتر کنند که 
در روز انتخابات و در پای صندوق، هر 
طیفی از مردم بتواند نامزدهای محبوب 
خود را پیدا کنند. باهنر گفت: با آقای 
ناطق حدود ۱۵ سال جلسه داریم. 
او رئیس مجالس چهارم و پنجم بود. 
آن جلسه هیات رئیسه، هرماه برگزار 
می شود. اما در این جلسه گفتند دولت 
سایه و بحث سیاسی و این چیزها را 
نداریم و بحث های کلان داریم. نه تنها 
در دولت آقای روحانی بلکه )بعد از 
دولت آقای روحانی از آقای رحمانی 
فضلی دعوت کردم و باهم نشستیم. 
آقای زنگنه یا جهانگیری یا صالحی 
)رئیس سابق انرژی اتمی( را هم دیدم. 
اینها که مسئول بودند نباید بعد از 
مسئولیت حذف شوند و کنار گذاشته 
شوند. این رویه بدی است و خوب 

نیست.

  آرمان ملی – مطهره شفیعی: در ماه های 
گذشته اتفاقاتی در کشور رخ داد که نشانگر 
ضعف برخی استانداران در مدیریت استان بود. 
از سوی دیگر عدم تعامل با نهادهای اقتصادی 
و گره  گشایی از کار آنها سبب مشکلات عدیده 
عدم  یا  استان هاست  برخی  در  اقتصادی 
پدیدآوردن زمینه گفت  وگوی آرام مردم با 
مسئولان و به  ویژه شخص استاندار یا فرماندار 
و بی  تفاوتی برخی استانداران به فعالیت دفتر 
امور بانوان و همچنین مقوله کنترل آسیب های 
اجتماعی مخصوصا بحث مبارزه با موادمخدر از 
جمله موضوعاتی است که وزیر کشور را به سمت 
اتخاذ تصمیماتی سوق می  دهد. استانداران یک به 
یک تغییر می  کنند و این تغییرات متضاد آن است 
که وزیر کشور در اردیبهشت و آذر امسال مطرح 
کرد. اردیبهشت امسال وزیر کشور اخبار منتشر 
شده در فضای مجازی در مورد تغییر استانداران 
را رد کرد. احمد وحیدی تأکید کرد: لیستی که 
درباره تغییر استانداران در فضای مجازی منتشر 
شده صحت ندارد. وی گفت: »این حرف  ها در 
فضای مجازی هیچ کمکی به مردم و بهبود 
اوضاع نمی  کند؛ چون این استانداران شبانه  روزی 
و با قدرت مشغول فعالیت هستند.« و بار دیگر 7 
شهریور ماه احمد وحیدی گفته بود: »استانداران 
تمامی استان  ها فعلا مُحکم سرجای خودشان 
بوده و مشغول انجام خدمات شبانه روزی هستند 

و بنای تغییر هیچ  کدام را فعلا نداریم.«
 بازهم یک خودی استاندار شد

 دیروز وزیر کشور خبر داد که محمدطیب 
صحرایی به عنوان استاندار جدید کرمانشاه 
انتخاب شد. وحیدی بیان داشت: ممکن است 
یکی دو نفر دیگر از استانداران هم تغییر کنند. 
تسنیم هم نوشت: »شنیده  ها حاکی از این است 
که قرار است در جلسه هیات دولت، استانداران 

جدید دو استان خوزستان و سیستان وبلوچستان 
معرفی شوند. گفته می  شود محراب جایگزین 
خلیلیان، استاندار فعلی خوزستان و همچین 
خیابانی  مدرس  جایگزین  کرمی  محمد 
استاندار سیستان وبلوچستان می  شود که برای 
چندمین بار استعفای خود را تقدیم رئیس  جمهور 
کرده است.« اما خبری مبنی بر تغییر این 
استانداران در جلسه هیات دولت به بیرون 
مخابره نشد و سخنگوی دولت اظهارکرد: »در 
جلسه هیات دولت با تقدیر از فعالیت  های قریب 
به یک  ساله آقای امیری، استاندار کرمانشاه، با 
انتصاب محمدطیب صحرایی به عنوان استاندار 
جدید این استان موافقت شد.« محمدطیب 
صحرایی   از فعالان عرصه تعلیم و تربیت و مدیر 
مجتمع آموزشی امام صادق)ع( شهر تهران است. 
وی متولد کرمانشاه و دانش  آموخته دکتری 
جامعه  شناسی سیاسی از دانشگاه امام صادق)ع( 
است. از سال ۱3۸۶ عضو هیات علمی دانشگاه 
امام صادق)ع( بوده و در عین حال مسئولیت  های 
فرهنگی و دانشجویی مختلفی مانند مسئولیت 

دفتر اعزام مبلغ، مدیرکل فرهنگی و قائم مقام 
معاونت دانشجویی دانشگاه را داشته است. وی 
عضو هیات علمی دانشگاه امام صادق)ع( و مدیر 
مجتمع آموزشی امام صادق)ع( نیز بوده است. 
محمدطیب صحرایی کارشناسی، کارشناسی 
ارشد و دکتری خود را در رشته معارف اسلامی و 
علوم سیاسی از دانشگاه امام صادق)ع( گذرانده 

است.
 نمایندگان از استانداران شاکی هستند

 بدون تردید ترمیم کابینه، اصل ضروری برای 
پیشبرد اهداف دولت است و در این مسیر تعارف 
دارای جایگاهی نیست چرا که مردم چشم انتظار 
حل مشکلات به  ویژه در حوزه اقتصادی هستند. 
اول آذر، مجتبی یوسفی، نماینده مردم اهواز در 
مجلس گفت: »الان بعضی از استانداران  ضعیف 
هستند، بعضی از وزرا باید جای خود را به افراد 
قوی  تری بدهند و برخی معاونان وزرا نیاز است 
که تغییر کنند. خود آقای رئیس  جمهور هم نیاز 
به ترمیم در بدنه مدیریت دولت را قبول دارد و 
ما از ایشان می  خواهیم که هرچه سریع  تر این 

کار را انجام دهد.« جلیل رحیمی جهان  آبادی 
دیگر نماینده مجلس هم تاکید کرد: »تغییرات 
در یکی دو وزارتخانه دیگر و بعضی از استانداران 
می  تواند در دستورکار باشد، برخی از استانداران 
آقای رئیسی ضعیف هستند، اگر اینها را تغییر 
ندهند، فشار روی دولت زیاد می  شود.« حتی 
برخی نمایندگان به عملکرد استانداران حوزه 
انتخابیه خودشان اشاره دارند مانند غلامرضا 
شریعتی، رئیس مجمع نمایندگان مازندران 
که درباره ضرورت تغییر استاندار مازندران و 
آسیب  های که متوجه استان است، گفت: »همه 
استانداران و مدیران به این نتیجه رسیدند که 
بعد از تغییر دولت مدیران استانی هم تغییر 
می  کنند. آسیب  های بلاتکلیفی در بدنه مدیریتی 
مازندران روزبه روز مشهود است. به نظر می  رسد 
تداوم وضعیت فعلی چندان به نفع کابینه نیست؛ 
در بدنه مدیریتی استان هم به نوعی شاهد 
بلاتکلیفی مدیریتی هستیم، مدیران مازندران 
این روزها در برزخ تغییر و تحول و چشم به تغییر 
مدیریتی در بدنه استانداری دوخته و هر روز 
خبرهای مربوط به تغییر استاندار را پیگیری 

می  کنند.
 شجاعت رحمانی فضلی 

در مقابل احمد وحیدی که ظاهرا چندان 
تمایلی به تغییر استانداران ندارد، باید به یادآوری 
برکناری   استانداران توسط رحمانی فضلی وزیر 
کشور دولت روحانی پرداخت. او آبان ۹۸ تغییرات 
استانداران و فرمانداران را در اختیار وزیر کشور 
دانست و گفت: »شب انتخابات هم لازم باشد 
استانداران را تغییر می  دهیم. وزیر کشور بنا 
بر مسئولیتی که دارد هر زمانی احساس کند 
منافع مردم، اجرای قانون و انجام مسئولیت  ها در 
جابه  جایی استانداران و فرمانداران است ما حتما 

این کار را انجام می  دهیم.«

»آرمان ملی« کلید خوردن استیضاح وزرای اقتصاد و بهداشت را بررسی می  کند:

  »خاندوزی« و »عین اللهی« در صف استیضاح بهارستان  
        مهدی پازوکی در گفت  وگو با »آرمان ملی«: مشکل در تصمیم  گیری کلان اقتصادی است

 آرمان ملی - حمید شجاعی: عملکرد دولت در حوزه  های 
مختلف با انتقاداتی مواجه شده است. به نظر نمی  رسد که با 
توجه به شرایط  سخت اقتصادی و معیشتی جامعه و عدم تحقق 
وعده  ها نیازی باشد که به انتقادات نسبت به عملکرد وزیر اقتصاد 
یا سایر اجزای تیم اقتصادی دولت بپردازیم. به قرائت بسیاری 
از کارشناسان و صاحبنظران آنچه امروز حلقه مفقوده دولت به 
شمار می  رود عدم برنامه  محوری و کارآمدی برخی مدیران است 
که راندمان کاری را پایین آورده است. شاید لازم به ذکر نباشد 
که امروز قیمت ارز یا سکه چقدر است، بازار سرمایه چه شرایطی 
دارد و مهم  تر از آن مایحتاج عمومی مردم چه قیمتی دارند؟ 
حال شاخص  هایی مانند رشد اقتصادی، نرخ تورم، نرخ بیکاری، 
تعیین خط فقر، شاخص فلاکت و... در جای خود محفوظ. برآیند 
امور طی ۱۶ ماه گذشته بیانگر این نکته است که دولت در حوزه 
اقتصادی عملکرد موفقی نداشته است. شاید برای فهم بهتر 
عملکرد نه چندان موفق دولت در این حوزه بهتر باشد بازگشتی 
به صحبت  های سال گذشته سیداحسان خاندوزی، وزیر اقتصاد 
فعلی و نماینده سابق تهران در یک گفت  وگوی تلوزیونی بیندازیم 
جایی که می  گوید: »اگر دولت آینده هیچ اقدامی انجام ندهد سال 
آینده تورم ده تا ۱۵ درصد کمتر از امسال خواهد بود. اگر آقایان 
بخواهند این کاهش تورم را در سال ۱۴۰۱ به نام بزنند بخشی 
بدون هیچ اقدامی حاصل خواهد شد.« بر همین مبنا پرسش 
اینجاست؛ چگونه است که بیش از یکسال و نیم از دولت سیزدهم 
که اتفاقا خود آقای خاندوزی، وزیر اقتصاد آن است می  گذرد اما 
نه تنها کاهش تورمی رخ نداده بلکه به جهت عملکرد اقتصادی 
دولت تورم افزایش هم یافته است. امروز مجلس یازدهم نیز دیگر 
رویکرد همراهی و همگرایی را کنار گذاشته و با استفاده از ابزارهای 
نظارتی همچون سوال و استیضاح با وزرای دولت برخورد می  کند. 
چه اینکه پس از صحبت  ها پیرامون جمع آوری امضا و کلیدزدن 
استیضاح وزیر ورزش حال خبر می  رسد که همین رویه برای 
وزرای اقتصاد و بهداشت نیز طی خواهد شد و آنها هم در صف 
استیضاح بهارستان نشینان هستند.البته به نظر می رسد جدای 
از استیضاح هایی که مجلس در دستور کار دارد خود دولت نیز 
بخواهد تن به تغییراتی بدهد . چنانکه طبق شنیده ها یکی از 
این تغییرات قرار است در وزارت نفت رخ دهد و در این راستا  

از غلامحسین نوذری  به عنوان جدی ترین گزینه  وزارت نفت و 
جایگزین  جواد اوجی برای هدایت این وزارتخانه نام برده شده 
است. لازم به ذکر است که نوذری در مقطعی در دولت احمدی 

نژاد وزیر نفت بود .
  برخورد علمی با مشکلات اقتصادی

 یک اقتصاددان در خصوص احتمال استیضاح وزیر اقتصاد و 
تغییرات در این وزارتخانه اظهارداشت: از نظر من اتفاق خاصی رخ 
نخواهد داد. چون آقای خاندوزی برود کسی در سطح یا پایین  تر از 
او خواهد آمد. مهدی پازوکی به»آرمان ملی« گفت: باید اراده  ای 
در مجموعه دولت و حاکمیت وجود داشته باشد و خواهان تحول 
باشند. وگرنه از آقای خاندوزی ضعیف  تر در تیم اقتصادی دولت 
وجود دارند و بنابراین رفتن و بودن وزیر مشکلی را حل نمی  کند. 
بلکه مشکل در نظام تصمیم گیری کلان اقتصادی کشور است. با 

مشکلات اقتصادی باید برخورد علمی صورت گیرد. 
  خاندوزی درباره آشفته بازار ارز توضیح دهد

 یک عضو کمیسیون اقتصادی اظهارداشت: مدیریت اصلی 
منابع ارزی، سیاست  های مالی و پولی بر عهده وزیر اقتصاد و 
رئیس بانک مرکزی است و این دو مسئول باید امروز پاسخگو 
باشند، از این رو مجلس استیضاح وزیر اقتصاد را پیگیری می  کند. 
سید غنی نظری خانقاه، با بیان اینکه استیضاح وزیر اقتصاد 
به دلیل عملکرد وی در بیش از یکسال گذشته در مجلس آغاز شده   
است، گفت: امضاهای نمایندگان برای استیضاح آقای خاندوزی 

در حال جمع  آوری است. وی افزود: مدیریت اصلی منابع ارزی، 
سیاست  های مالی و پولی بر عهده وزیر اقتصاد و رئیس بانک 
مرکزی است و این دو مسئول باید امروز پاسخگو باشند، از این رو 
مجلس استیضاح وزیر اقتصاد را پیگیری می  کند. همچنین 
محمدحسن آصفری، نایب  رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها با بیان اینکه استیضاح وزیر اقتصاد کلید خورده، بیان کرد: 
در حال حاضر مجلس پیگیر وضعیت بازار ارز است و وزیر اقتصاد 

و رئیس بانک مرکزی درباره این وضعیت باید پاسخگو شوند .
  کلید خوردن استیضاح وزیر بهداشت

 پس از  مشکلات اخیر دارویی در کشور که به گفته کارشناسان 
امر بی  سابقه بود به نظر می  رسید که نمایندگان نوع مواجهه دیگری 
را با وزیر بهداشت پیش بگیرند و در همین راستا بود که چندی 
پیش به علت اقناع نشدن نمایندگان از پاسخ  های بهرام عین  اللهی 
وی از نمایندگان کارت زرد دریافت کرد. این در حالی است که روز 
گذشته خبر رسید عین اللهی نیز در صف استیضاح نمایندگان قرار 
دارد. چنانکه طبق گفته  ها امضاهای استیضاح وی نیز به بیش از 
7۵ امضا رسیده و گفته می  شود در حال افزایش است. این در حالی 
است که طبق شنیده  ها وزارت بهداشت تعهداتی به نمایندگان 
درباره عدم اعلام وصول استیضاح داده است که طبق گفته برخی از 
استیضاح کنندگان وزیر بهداشت هنوز به تعهدات خود عمل نکرده 
که طبق گفته استیضاح کنندگان این اتفاق باعث خواهد شد تا در 
اسرع وقت استیضاح تقدیم هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
شود. بخشی از محورهای استیضاح وزیر بهداشت عبارتنداز: عدم 
به کارگیری نیروهای متخصص و مجرب. عدم اهتمام به تدوین و 
ارائه لایحه قانون نحوه اجرای سیاست  های کلی سلامت به دولت و 
مجلسو بی  توجهی وزیر بهداشت به ایجاد بستر شغلی برای پزشکان 
جوان و تازه فارغ  التحصیلان افزایش روند مهاجرت پرستاران و 
پزشکان، بدعهدی در دریافت و تسویه واکسن  های تولیدی واکسن 
سازمان داخلی به  رغم سفارش و تعهد به خرید اولیه، اقدامات 
خلاف قانون در دانشگاه  ها در برداشت درآمدهای حاصل از فروش 
دارو و تجهیزات و هزینه در جای دیگر که به تبع آن بدهی سنگین 
به صنعت و نابود کردن صنعت را در بر داشته است. همچنین 
برخی خبرها از احتمال خروج قریب الوقوع علی صالح آبادی رئیس 

بانک مرکزی از ساختمان میرداماد حکایت دارد. 

آقای رئیس  جمهور فرصت کم است، تعارف نکنید 

 استاد دانشگاه امام صادق)ع( بر کرسی استاندار کرمانشاه
     وزیر کشور: ممکن است یکی دو نفر دیگر از استانداران هم تغییر کنند.

       پنجشنبه 
1401 .10 .01
27جمادی الاول22/1444دسامبر2022

 

 سازمان 
 برنامه و بودجه 
پاسخگو نیست 

    

    نمی گذاریم 
 حکم حجاب

 روی زمین بماند
حجاب موضوع بحث این روزهاست. عضو هیات رئیسه 
مجلس خبرگان رهبری، با بیان اینکه مقابله با حجاب از اهداف 
دشمنان در این اغتشاشات است، افزود: رواج بی حجابی از 
تبعات اغتشاشات اخیر است در حالی که حجاب حکم خدا 
است. حجت الاسلام سیداحمد خاتمی تاکید کرد: در جلسه ای 
که رئیس جمهوری حضور داشتند اعلام کردیم سر می دهیم اما 
نمی گذاریم حکم حجاب که در ۱۰ آیه از قرآن کریم آمده بر روی 
زمین بماند. امام جمعه موقت تهران، اضافه کرد: انقلاب اسلامی 
برای اقامه دین بوده است و دشمنان می خواهند با حجاب مقابله 
کنند و در این راستا تئوری پرداز آمریکایی می گوید اگر ولایت 
فقیه و حجاب را بزنیم، جمهوری اسلامی از بین رفته است و اگر 

حجاب را بزنیم در این صورت ولایت را هم زده ایم.

  یک نماینده مجلس گفت: به هیچ وجه قابل قبول نیست 
که سازمان برنامه و بودجه خودسرانه ردیف های بودجه را 
تغییر دهد، بخش اعظمی از پروژه های مناطق کم برخوردار 
که نیاز به تزریق اعتبار داشتند، به حاشیه رفته است. حسن 
محمدیاری افزود: سازمان برنامه و بودجه پاسخگو نیست،  
مسئولان سازمان برنامه و بودجه باید عدالت، انصاف و 
توازن را در توزیع امکانات و اعتبارات به ویژه در بحث 
محرومیت زدایی رعایت کنند. مجلس شورای اسلامی باید 
اقتدار خودش را در مقابل سازمان برنامه و بودجه نشان دهد. 
منابع بودجه محقق شده است، اما سازمان برنامه و بودجه، 
مصارف آن را جابه جا کرده است که این کار در ۴3 سال اخیر 

اصلا سابقه نداشته است.

  وزیر ارشاد از ابطال ویزای فرزندان مقامات ایران که در 
آمریکا حضور دارند، استقبال کرد. اسماعیلی وزیر ارشاد در 
حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران، در پاسخ به 
سوالی درباره اینکه دولت آمریکا در حال تصویب قانونی است تا 
مانع از حضور فرزندان مقامات ایرانی در آن کشور شود، گفت: 
کاملا موافقیم، همین روند را ادامه بدهند. گفتنی است  طرح 
جدیدی از سوی قانونگذاران آمریکایی مقامات مسئول اتفاقات 
اخیر در ایران و فرزندان آنها را هدف قرار می دهد. طبق متن 
طرح، هرگونه روادید صادر شده برای خانواده این افراد قانون 
باید باطل شود. طرح جدیدی از سوی قانونگذاران آمریکایی 
مقامات مسئول اتفاقات اخیر در ایران و فرزندان آنها را هدف 

قرار می دهد. 

  کاملا موافقیم
 همین روند را 
ادامه بدهند 

 


